

DOI: 10.18572/1812-3791-2022-3-32-36

Судебная практика по делам, связанным с администрированием таможенных платежей

Ягофарова Инна Андреевна,

доцент кафедры гражданского права и процесса Международного юридического института,

кандидат юридических наук

zidilina-inna@yandex.ru

Статья посвящена изучению наиболее распространенных судебных споров, связанных с администрированием таможенных платежей. Автор анализирует решения арбитражных судов и наиболее актуальные позиции Верховного Суда РФ, касающиеся разрешения таможенных споров. Исследуются также статистические и аналитические данные Федеральной таможенной службы РФ.

Ключевые слова: таможенные платежи, категории таможенных споров, администрирование таможенных платежей, обжалование решений таможенных органов, таможенная стоимость товара, взыскание таможенных платежей.

The Judicial Practice in Cases Related to the Administration of Customs Payments

Inna A. Yagofarova

Associate Professor of the Department of Civil Law and Procedure of the International Law Institute

PhD (Law)

The article is devoted to the study of the most common litigation related to the administration of customs payments. The author analyzes the decisions of arbitration courts and the most relevant positions of the Supreme Court of the Russian Federation concerning the resolution of customs disputes. Statistical and analytical data of the Federal Customs Service of the Russian Federation are also studied.

Keywords: customs payments, categories of customs disputes, administration of customs payments, appeal against decisions of customs authorities, customs value of goods, collection of customs payments.